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Kadernota sociaal domein 

Eemnes staat er anno 2019 goed voor. Er is de afgelopen jaren veel vernieuwd en er zijn 

veel goede voorzieningen voor onze inwoners.  

Als we de kadernota van het College lezen dan zien we allemaal individueel hele aardige 

plannen, waar op zich weinig op aan te merken is. Wat wel ontbreekt is waar de focus ligt 

voor de komende jaren.  

 

Voor wat betreft het sociaal domein hebben we een breed opgezet en goed toegerust jeugd- 

en gezinsteam dat een spil vormt in de zorg voor onze jongeren. We kijken verwachtingsvol 

uit naar de eerste resultaten van de investeringen in preventie en vroegsignalering.  

Een hele goede keus om vooral te kijken naar hoe we zo vroeg mogelijk kunnen helpen om 

zo erger te voorkomen. Wel zien we ook een nadeel aan deze manier van het opeten van de 

reserves van het sociaal domein.  

Want hoe meten we dan het kantelpunt? Wanneer trekken we de conclusie dat fors 

investeren aan de voorkant ook daadwerkelijk de zorgkosten op de lange termijn doen 

afnemen? Het is mooi om positief overtuigd te zijn van de effecten van preventief werken. 

Maar een roze bril is best gevaarlijk als het gaat om het opsnoepen van je reservekapitaal.  

 

De reserve voor het Sociaal Domein zal op deze manier binnen vier jaar negatief zijn! En 

daar ligt ook onze grote zorg! 

We vragen de wethouder om; 

● een nulmeting van de gevraagde zorg. Wat wordt er nu aan zorg gevraagd? Hoeveel 

dossiers lopen er? Wat zijn de kosten en hoe lang duurt de te leveren zorg en hulp? 

En hoe ziet het eruit als we vergelijken met andere gemeenten?  

● meetbare doelstellingen, Wat verwachten we te bereiken met de investering in 

preventie? Waar is de grootste winst te behalen? Wat kosten de preventieve 

maatregelen?  

● duidelijke cijfers. Kunnen we nu alle gewenste cijfers goed uit de systemen halen en 

vergelijken met elkaar?  

● en een tijdige evaluatie. Zodat er nog een koerswijziging mogelijk is wanneer we nog 

middelen tot onze beschikking hebben.  

 

Ook hebben we onze vraagtekens bij de extra impuls van E35.000,- naast de wettelijke 

verhoging van voorschoolse educatie. Zoals ik hiervoor al noemde zijn we groot voorstander 

van de preventieve insteek en de Vroeg en voorschoolse programma’s zijn daar een mooi 

bewezen werkend middel voor. Maar naast een wettelijke verhoging ook nog een extra 

impuls van E35.000,- per jaar, dus in 4 jaar E140.000,- is best een flinke investering. 

Opgroeien in Eemnes duurt langer dan tot kleuterleeftijd en een stukje investeringsruimte in 

de basisschoolleeftijd zodat scholen gericht maatwerk aan kunnen vragen voor een project 

zou misschien ook een mooie werkwijze kunnen zijn. Een budget per jaar waar het 

onderwijs, inclusief de VVE-locaties een aanvraag voor kunnen doen zodat we meer in de 

breedte van de opgroeifase kunnen investeren.  

 

Maar na voorgaande kunnen ook wij de roze bril opzetten als het gaat om de toekomst. We 

zijn heel blij dat het Huis van Eemnes in 2020 in gebruik wordt genomen. We zien de 



uitdaging van het goed invullen van de praktijk van het nieuwe concept. Er ligt veel om 

waargemaakt te krijgen en kijken graag mee hoe dat verloopt.  

 

We delen de verwachting dat het Huis van Eemnes kansen biedt voor het sociaal-cultureel 

werk in Eemnes. Een plek waar ontmoeting en en recreatie centraal staat, waar we gericht 

zijn op het bevorderen van contacten tussen mensen, gericht op ontspanning, gezelligheid 

en kennismaking met anderen. We ondersteunen het idee om het budget voor sociaal 

cultureel werk voor de komende jaren te verhogen met E15.000,- en wensen de 

programmacoördinator van het Huis van Eemnes veel succes met de uitvoering van deze 

mooie taak. 

 

Het CDA onderschrijft de uitspraak in de kadernota dat we met elkaar stapsgewijs vorm en 

inhoud geven aan een inclusieve samenleving waaraan iedereen die dat wil ook kan 

meedoen. Verwachtingsvol met een roze bril, maar kritisch en open op de cijfers en 

resultaten.  

 

Ruimte om te wonen in een mooie omgeving 

Eemnes is als stad een aantrekkelijk dorp, dat doen niet veel gemeenten na en dat merken 

we aan de belangstelling van de jeugd om in Eemnes te blijven wonen. 

Groen, ruimte, eigen voorzieningen en dichtbij de overige voorziening wensen. 

Met de nieuwe speeltuinen en klim en ravot bosjes (tiny forest) gaat ook de opgroeiende 

jeugd hier vast een leuke tijd beleven. Ook goed om te zien dat het groen flink aangepakt 

gaat worden. Maar let op er is meer nodig dan onderhoud alleen. Veel groen kent door de 

jaren heen kaalslag of wildgroei. Er zijn in Eemnes enkele straten waarvan bewoners het 

onderhoud hebben overgenomen. Wellicht goed om dit als gemeente te stimuleren en 

waarderen (middels bekostigen aanplant). Wellicht kunnen we zelfs een Eemnesser groen 

dag initiëren bij de feestweek in september. Samen bezig zijn in de straat versterkt de 

sociale omgang, betrokkenheid en daarbij de uitstraling van de buurt. Wellicht werkt het zelfs 

kostenbesparend, want 100K extra voor uitbesteding van het onderhoud is wel heel veel. 

 

Niet alleen wonen maar ook werken in Eemnes moet aantrekkelijk blijven, het 

bedrijventerrein doet het best goed en heeft een heel aantrekkelijke ligging. We zijn het dan 

ook zekers eens dat er meer aandacht heen moet. Voldoende parkeermogelijkheden is wel 

een voornaamste voor de uitstraling dit geeft nu een verkeerde eerste indruk. 

 

Verkeer en ontsluiting: 

Het afgesproken GVVP komt komende jaren tot uitvoer en we zien zelfs al een aanvulling 

daarop middels een haalbaarheidsonderzoek naar de Eikenlaan en aansluiting te Veenweg 

Zuid klinkt ons als muziek in de oren. Gaan we dan eindelijk eens echt die Laarderweg en 

Wakkerendijk ontlasten van verkeer en zo krijgt ook de nieuwe zuidbuurt een extra 

mogelijkheid om het dorp uit te komen. Het is zoals u weet al jaren een wens van het CDA 

om een extra ontsluiting te creëren en niet alles via het centrum te laten lopen. Hier kunnen 

we zeker mee in stemmen. 

 

Wat betreft de paardenroutes mag het financieel wel een stapje minder. 50.000 Euro lijkt wel 

erg veel voor de aanleg van een zandspoor en een ingetekende route….. 

 

 



Milieu en Klimaat; 

Een van de belangrijkere doelstellingen op de termijn vanuit het coalitieakkoord is toch 

klimaatneutraal in 2030!  

Dit is echter niet terug te zien in de ambitie die nu getoond wordt in de kadernota, het lijkt 

wel  hap snap beleid, een tonnetje voor de RES (wat we volgens de wethouder met twee 

vingers in de neus gaan halen voor 2030), maar vervolgens de oplossing voor de 

klimaatopgave zoeken in de ultradiepe geo a 25.000 euro, waar ligt nu de uitdaging?  

In dit hoofdstuk missen wij ook de doelstellingen van dit College, wat gaat U nu concreet 

realiseren naast het verkrijgen van een heleboel rapporten? Bij elkaar goed voor 165.000 

Euro. Voor dit bedrag kunnen we een aardig zonneveld realiseren en voldoen we gelijk voor 

een groot deel aan de klimaatdoelstelling voor 2030 en leveren we een leuke RES bijdrage. 

 

Geachte raad en college het halen van de Eemnesser 2030 klimaatdoelstelling is ongeveer 

1,5 jaar geleden met het nemen van het raadsbesluit al begonnen. Maar wat hebben we als 

college en raad afgelopen 1,5 jaar in onze besluitvorming en uitvoeringen nu daarvan 

gezien. 

 

Daarom wil ik u allen in het kader van het halen van de energie / CO2 doelstellingen 2030 

vragen om, bij aanvragen welke worden ingediend of initiatieven welke ter opinie worden 

voorgelegd, het karakter duurzaamheid en de bijdrage aan CO2 2030 mee te laten wegen in 

uw beoordeling en besluitvorming.  Het college wil ik daarbij vragen of het ambtelijk 

handelen aangepast of in transitie is om de CO2 doelstelling 2030 te behalen. M.a.w. kan de 

burger komend jaar aanvragen indienen welke de doelstelling tegenwerken?  En kan een 

ambtenaar deze aanvraag op basis van klimaatdoelstellingen dan weigeren of de burger 

zodanig faciliteren dat de aanvraag uiteindelijk wel bijdraagt aan de doelstellingen van 2030.  

We hebben het immers eerder gehad over de invoering van de groene leges, hoe staat het 

daarmee? Wij hadden verwacht iets hiervan terug te zien in de kadernota. College als 

daarvoor iets moet gebeuren dan vraag ik u om daar dan per omgaande voorstellen voor te 

doen u heeft de goedkeuring al van de raad. 

 

Als je immers afspraken maakt (en dat hebben we gedaan) dan moet je daar ook naar 

handelen.  

 

 

Financiën  

 

Gezocht: Geldboompje Eemnes 

Eemnes is een welvarende gemeente, waar in de afgelopen jaren veel is geïnvesteerd. Met 

als voorlopig laatste project het Huis van Eemnes. Kortom: we staan er goed voor als we 

kijken naar ons voorzieningenniveau. 

Toch zijn er zorgpunten als we naar de toekomst kijken. Als CDA hebben we altijd gezegd 

dat we voorstander zijn van een zelfstandige gemeente die in de regio de samenwerking 

zoekt. Daar is bestuurskracht en een goede financiële positie voor nodig. 

 

Investeren in je gemeente betekent dat de reserves aangetast worden. Dat is niet erg, als 

deze maar weer aangevuld worden. En daar zit nu de crux: doordat er gekozen is voor een 

veel lager bouwtempo (wat een belangrijke bron is voor aanvulling van de algemene 

reserves) en de ambities hoog blijven, zien we dat het eigen vermogen niet meer groeit 



maar minder wordt de komende jaren. Terwijl juist in de jaren dat grote investeringen niet op 

stapel staan er gespaard kan en moet worden. 

 

Neem als voorbeeld het Sociaal Domein (jeugdzorg, WMO etc.) daar is nu nog een riante 

reserve voor om de tegenvallers, die er elk jaar (helaas) weer zijn, uit de gewone begroting 

te houden. Het College heeft het voornemen om deze reserve binnen 4 jaar volledig uit te 

geven. Vast met alle goede bedoelingen. Maar zijn over 4 jaar alle problemen bij bv de 

jeugdzorg opgelost? Realistisch gezien niet. 

Als je voor een zelfstandige gemeente staat, is de financiële positie de belangrijkste 

graadmeter om dit te behouden. En het geld groeit niet aan de bomen.  

Laten we niet in slaap vallen omdat de ARhi procedure toevallig (even) van tafel is. 

 

 

Opgroeien in Eemnes vraagt toekomstperspectief  

 

Maar over 4 jaar is er waarschijnlijk geen reserve Sociaal Domein meer. 

Voor de Algemene reserve wordt geen extra geld begroot. 

Geen versterking van de BEL combinatie, maar eerder verder uitkleden. 

Kortom een kadernota waaruit blijkt dat de ambities van deze coalitie eigenlijk niet betaald 

kunnen worden. Zal vandaag de dag zijn dat de Coalitie hun roze bril afzet en inziet dat dit 

niet de juiste weg is? 

Overigens zelfs met een roze bril op, kunnen wij niet de mogelijke grote meevallers vinden 

die broodnodig zijn als dit beleid wordt. 

De portefeuillehouder financiën en ook de accountant vinden een reserve van 3,5 miljoen 

zeer gewenst zeker na de meicirculaire is duidelijk dat met de plannen die er nu liggen nooit 

gehaald gaat worden, juist het tegendeel de reserves komen ver in de gevarenzone. 

 

Zijn wij de enige partij die juist ook kijkt naar de langere termijn van Eemnes? 

Beoogd fractievoorzitter van de PvdA spreekt in de pers al over onze dorpen, kennelijk is de 

helft van de coalitie al aan het voorsorteren voor een fusie en dan gelijk ook maar ff het geld 

opmaken wat er nog ligt. 

Het CDA kiest voor een zelfstandig Eemnes. 

 

Maar dit College onder druk van de coalitieafspraken maakt een andere keuze, wie zal dit tij 

keren met ons, of over 4 jaar met de wolven in het bos mee huilen als de financiële positie 

door het uithollen van de reserves echt de verkeerde kant opgaat en we zoals het College 

zelf ook aangeeft fors moeten bezuinigen.Gaan we dan; door versneld grootschalige 

woningbouw programma’s de kas weer spekken, of komen er andere keuzes en vaak ook 

pijnlijke dan voor het voetlicht. 

 

Het CDA zal niet instemmen met een kadernota of meerjarenbegroting, die een structureel 

tekort laat zien. Simpelweg omdat het niet nodig is in onze optiek. 

Als deze coalitie er voor kiest om minder inkomen voor de gemeente te genereren, zal je 

ook je ambities bij moeten stellen. 

Graag horen wij van DB en PvdA hoe deze partijen hierover denken. 

Wij zijn in ieder geval blij dat het College na het ontvangen van de meicirculaire eindelijk de 

roze brillen heeft afgezet en inziet dat de huidige koers niet goed is voor Eemnes, niet voor 

nu, maar zeker ook niet voor de toekomst van onze gemeente! 



 

Om ons pleidooi concreet te maken dienen wij de volgende motie in betreffende de reserves 

van Eemnes. 

 

Overige zaken (woningbouw) 

Als laatste pleidooi voor de eerste termijn komen wij te spreken over de woningbouw in 

Eemnes. De aanleiding hiervoor is het interview in De Bel.  

Getiteld “ College Eemnes wil versneld bouwen”. 

Daarin wordt terecht ingegaan in de dilemma’s die wij al eerder deze avond hebben 

benoemd. Het College ziet de oplossing duidelijk in het versnellen van de woningbouw, met 

natuurlijk daarnaast dat het gelijk goed is voor de krapte op de woningmarkt.  

2 vliegen in 1 klap zullen we maar zeggen. 

 

Zoals bekend is het CDA een warm voorstander om de woningbouwproductie die de huidige 

coalitie aanhoudt naar boven bij te stellen, betaalbare woningen voor starters, midden huur, 

bijna alle soorten woningen zijn schaars. Maar wij realiseren ons ook dat dit thema hier en 

daar gevoelig ligt.  

Lijnrecht staat t.o.v. Verkiezingsprogramma’s en ook duidelijk aan bod is geweest tijdens de 

verkiezingen. 

Aangezien het CDA geen voorstander is van draaikonterij en dit dus ook niet van anderen 

kan vragen, is het CDA voorstander om woningbouw versnelling voor de 

begrotingsbehandeling bij onze inwoners neer te leggen en om hun mening te peilen. 

 

Jazeker het is bekend dat het CDA terughoudend is met enquêtes, peilingen. Tenslotte zijn 

we voor 4 jaar gekozen om deze gemeente te besturen naar eer en geweten.  

Maar voor het CDA is de kwestie zo urgent, dat er duidelijke keuzes gemaakt moeten 

worden, zo aanmodderen is funest. Het wordt tijd dat er duidelijke keuzes gemaakt worden. 

Daarom de volgende motie; 

Enquête versnelling woningbouw 

 

 

 

 


